

# 法學院新聞簡報(雙月刊)

(1-2月, 2018年) 第36期

FACULDADE DE DIREITO BOLETIM BI-MESTRAL FACULTY OF LAW BI-MONTHLY NEWSLETTER ISSUE 36 (JANUARY/FEBRUARY 2018)

### RESEARCH ACTIVITIES

### Institute for Advanced Legal Studies (IALS)

Macau Law Review, Vol. 36, 2018(1).

### Prof. John Shijian Mo

 Confused Logic in the Judgment of the Court of Final Appeal, 10 Feb 2018, Ta Kung Pao (Dagong Newspaper), at http://www.takungpao.com.hk/finance/text/2018/0210/145515.html

### Prof. Vera Lúcia Carapeto Raposo

- Is Money Thicker than Health? Economic Motivated Off-Label Prescription in an Austere Europe. International Journal of Health and Life Sciences, 2017, 3(1): 44-59, at http://sciencecradle.kums.ac.ir/en/Articles/80512/IJHLS-2017-006020180109142213699PB.pdf
- 'A Parte Gestante Está Proibida de Pintar as Unhas' Direito Contratual e Contratos de Gestação

'The Surrogate Cannot Have her Nails Done': Contract Law and Surrogacy Contracts In Debatendo a Procriação Medicamente Assistida / Debating Assisted Reproductive Reproduction, Luisa Neto e Rute Teixeira Pedro coordenadoras, publicação correspondente a actas do Seminário Internacional "Debatendo a Procriação Medicamente Assistida", Porto, FDUP, 16 e 17 de Março de 2017, Projecto FCT UID 443\_CIJE, pp. 169-188, 2018.



- Is there Anything Wrong with Wrongful Birth and Wrongful Life? (The Experience of Continental Civil Law), Italian Law Journal, 3(2) 2017, pp. 421-450, at http://www.theitalianlawjournal.it/raposo/
- Crime e Castigo: Crimes de Comissão por Omissão e o Dever de Garante do Médico Crime and Punishment: Crimes of Commission by Omission and the Doctor's Duty of Guarantee, In Livro Comemorativo dos 20 anos da FDUP, Vol. II (Helena Mota et al.). Almedina, Coimbra, 2017.



### **ACADEMIC ACTIVITIES**

### Faculty of law

### • Principals' Recommended Admission

The Faculty of Law's Principals' Recommended Admission for academic year 2018/2019 Event was held on 3 February 2018. During the event, potential graduates of local high schools met with professors, students, and outstanding alumni and they gained fruitful insights into the programmes offered by the Faculty of Law and their career opportunities.







### • <u>Teaching Excellence Award 2017/2018</u>

In line with the UM Teaching Excellence Award 2017/2018, the Faculty of Law established the "Award for Excellence in Teaching" with the aim of recognizing faculty members who have demonstrated outstanding records of achievements in teaching. Shui Bing is awarded the "Award for Excellence in Teaching of Faculty of Law" for Academic Year 2017/2018. Prof. Shui will represent FLL to participate in the University Level of "UM Teaching Excellence Award 2017/2018".

#### Prof. Rostam J. Neuwirth

- Presented a paper entitled "Global Governance and the Modi Loquendi of Mysticism, Science and Law" at the 15th International Conference on Alternative Perspectives and Global Concerns: Special Theme: Spirituality, Mysticism and Politics in the Age of Globality, which was held on 23-24 January, 2018 at O.P. Jindal Global University, in Sonipat (INDIA).
- Delivered a keynote speech entitled "Legal Education for the Future: Global Lawyer Myth or Oxymoron?" in the Panel on "Globalization and Implications for Legal Education and Legal Careers" at the CLE Paris 2018 - Global Law Conference held at Le Procope between January 4-6, 2018 in Paris (FRANCE).

### OTHER ACTIVITIES

### Prof. Vera Lúcia Carapeto Raposo

- Invited as member of the editorial board of Journal of Law and Social Sciences.
- Review of several papers for the LRPP 2018 Conference.
- Invited as a Researcher of Juridical Institute, from the Faculty of Law of Coimbra University

Coordinator: Denise Lei Editor: Krystal Liu Official Email: fll.newsletter@umac.mo



# 法學院新聞簡報(雙月刊)

(1-2月, 2018年) 第36期

FACULDADE DE DIREITO BOLETIM BI-MESTRAL FACULTY OF LAW BI-MONTHLY NEWSLETTER ISSUE 36 (JANUARY/FEBRUARY 2018)

### 研究活動

### 高級法律研究所

《澳門法學》第36期,2018年第1期。



### 莫世健 教授

• 《終審法院判決的邏輯困惑》,2018年2月10日,《大公報》,大公網:http://www.takungpao.com.hk/finance/text/2018/0210/145515.html

### Vera Lúcia Carapeto Raposo 教授

- 錢比健康更重要嗎?-嚴峻的歐洲經濟動機標籤外處方。國際健康與生命科學雜誌, 2017,3(1),44-59頁,網址: http://sciencecradle.kums.ac.ir/en/ Articles/80512/IJHLS-2017-006020180109142213699PB.pdf
- "代孕者不能做指甲": 合同法與代孕合同,輔助生殖之辯, Luisa Neto及Rute Teixeira Pedro主辦, "醫學輔助生殖之辯"國際研討會相關出版物,波爾圖, FDUP, 2017年3月16-17日,項目FCT UID 443\_CIJE, 169-188頁, 2018。



- 錯誤的出生和錯誤的生存是否有錯? (大陸民法的經驗),意大利法律雜誌,3(2),2017,421-450頁,網址: http://www.theitalianlawjournal.it/raposo/
- 犯罪與懲罰:不作為犯罪與醫生的保證責任,FDUP 20週年紀念書,第二卷(Helena Mota等)。阿爾梅迪納,科英布拉,2017。



## 學術活動

### 法學院

### • 校長推薦入學活動

澳門大學法學院「2018/2019學年校長推薦入學活動」於2018年2月3日舉行。透過是次活動,各校中學應屆準畢業生與法學院老師、同學,及法學院的優異校友進行互動交流,使學生對法學院更為了解及掌握與課程相關的資訊,以及畢業後的願景及前途。







### • 2017/2018卓越教學獎

因應2017/2018澳門大學卓越教學獎,法學院設立了"卓越教學獎",旨在表彰在教學方面取得卓越成績之教學人員。

稅兵教授獲得2017/2018學年"法學院卓越教學獎"並獲提名參與角逐大學級別的 "2017/2018澳門大學卓越教學獎"。

### Rostam J. Neuwirth 教授

- 會議發言: "全球治理與神秘主義、科學和法律的變革",第15屆替代視角與全球關注 國際會議: 特殊主題:全球化時代的靈性、神秘主義與政治,1月23-24日,2018,0.P. 金達爾全球大學,索尼帕特(印度)。
- 主題演講: "未來的法律教育: 全球律師——神話還是矛盾?", CLE Paris 2018-全球法律會議, "全球化及其對法律教育和法律職業的影響"小組會議, Le Procope, 1月4-6日, 2018, 巴黎(法國)。

# 其 他 活 動

### Vera Lúcia Carapeto Raposo 教授

- 受邀擔任法律與社會科學雜誌編輯委員會成員。
- 評論幾篇關於2018 LRPP會議的文件。
- 受邀擔任科英布拉大學法學院法律研究所之研究員。